SCHEDULE

LECTURES OF THE DISCIPLINE "HOSPITAL SURGERY"

for English-speaking fifth-year students of the Institute of Clinical Medicine specializing in "Medical science" in the spring semester of the 2025-2026 academic year
	№ 
	Date
	Time 
	L.H.
	Lecture topic
	Lecturer

	1
	09.02
	12:30-14:05
	LRD
	Principles of preparing patients for surgery and their management in the postoperative period. Postoperative complications.
	Professor

Korovin A.Ya.

	2
	10.02
	12:30-14:05
	LRD
	Biliary stone disease and its complications.  Therapeutic tactics in acute cholecystitis.
	Professor

Korovin A.Ya.

	3
	11.02
	12:30-14:05
	LRD
	Diseases of the operated stomach. Therapeutic and tactical issues.
	Professor

Korovin A.Ya.

	4
	12.02
	12:30-14:05
	LRD
	Chronic pancreatitis. Cysts and fistulas of the pancreas. Current issues of diagnosis and treatment.
	Professor

Korovin A.Ya.

	5
	13.02
	12:30-14:05
	LRD
	Diseases of the colon. Chronic colostasis. Differential diagnosis and therapeutic tactics.
	Professor
Korovin A.Ya.

	6
	16.02
	12:30-14:05
	LRD
	Diseases of the rectum and amniotic tissue. Differential diagnosis and therapeutic tactics.
	Professor

Korovin A.Ya.

	7
	17.02
	12:30-14:05
	LRD
	Chest injuries. Therapeutic and tactical issues.
	Professor
Korovin A.Ya.

	8
	18.02
	12:30-14:05
	LRD
	Closed injuries and abdominal wounds. Therapeutic and tactical issues.
	Professor

Korovin A.Ya.

	9
	19.02
	12:30-14:05
	LRD
	Surgical infection. Purulent diseases of soft tissues and fingers.
	Professor

Korovin A.Ya.

	10
	20.02
	12:30-14:05
	LRD
	Obliterating diseases of the arteries of the lower extremities. Arterial thrombosis and embolism. Current issues of diagnosis and treatment.
	Professor

Korovin A.Ya.

	11
	24.02
	12:30-13:15
	LRD
	Varicose veins of the lower extremities. Postthrombophlebitic syndrome. Current issues of diagnosis and treatment.
	Professor

Korovin A.Ya.


SCHEDULE
OF CLASSES IN THE DISCIPLINE "HOSPITAL SURGERY"

for English-speaking fifth-year students of the Institute of Clinical Medicine specializing in "Medical science" in the spring semester of the 2025-2026 academic year
	Group no.
	Date
	Class time
	Educator

	1

2
3
	09.02 – 24.02
	08:00 – 11:48
	Prof. Korovin A.Ya.
Ass. Prof.  Zorik V.V.
Ass. Pashentsev S.N.


    Head of the Department of Faculty and Hospital Surgery 

    Doctor of Medical Sciences, Professor                                                       K.I. Popandopulo
РАСПИСАНИЕ 
ЛЕКЦИЙ ПО ДИСЦИПЛИНЕ «ГОСПИТАЛЬНАЯ ХИРУРГИЯ» 

 для англоязычных студентов V курса Института клинической медицины по специальности «лечебное дело» в весеннем семестре 2025-2026 учебного года
	№ 
	Дата
	Время 
	Л.З.
	Темы лекций
	Лектор

	1
	09.02
	12:30-14:05
	УКК
	Принципы подготовки больных к операции и ведение их в послеоперационном периоде. Послеоперационные осложнения.
	проф. Коровин А.Я.

	2
	10.02
	12:30-14:05
	УКК
	Желчнокаменная болезнь и ее осложнения. Лечебная тактика при остром холецистите.
	проф. Коровин А.Я.

	3
	11.02
	12:30-14:05
	УКК
	Болезни оперированного желудка. Лечебно-тактические вопросы.
	проф. Коровин А.Я.

	4
	12.02
	12:30-14:05
	УКК
	Хронический панкреатит. Кисты и свищи поджелудочной железы. Актуальные вопросы диагностики и лечения.
	проф. Коровин А.Я.

	5
	13.02
	12:30-14:05
	УКК
	Заболевания ободочной кишки. Хронический колостаз. Дифференциальная диагностика и лечебная тактика.
	проф. Коровин А.Я.

	6
	16.02
	12:30-14:05
	УКК
	Заболевания прямой кишки и околопрямокишечной клетчатки. Дифференциальная диагностика и лечебная тактика.
	проф. Коровин А.Я.

	7
	17.02
	12:30-14:05
	УКК
	Травмы груди. Лечебно-тактические вопросы.
	проф. Коровин А.Я.

	8
	18.02
	12:30-14:05
	УКК
	Закрытые повреждения и ранения живота. Лечебно-тактические вопросы.
	проф. Коровин А.Я.

	9
	19.02
	12:30-14:05
	УКК
	Хирургическая инфекция. Гнойные заболевания мягких тканей и пальцев.
	проф. Коровин А.Я.

	10
	20.02
	12:30-14:05
	УКК
	Облитерирующие заболевания артерий нижних конечностей. Артериальные тромбозы и эмболии. Актуальные вопросы диагностики и лечения.
	проф. Коровин А.Я.

	11
	24.02
	12:30-13:15
	УКК
	Варикозная болезнь нижних конечностей. Посттромбофлебитический синдром. Актуальные вопросы диагностики и лечения.
	проф. Коровин А.Я.


РАСПИСАНИЕ 
ЗАНЯТИЙ ПО ДИСЦИПЛИНЕ «ГОСПИТАЛЬНАЯ ХИРУРГИЯ» 

для англоязычных студентов V курса Института клинической медицины по специальности «лечебное дело» в весеннем семестре 2025-2026 учебного года
	№ группы
	Дата
	Время занятий
	Преподаватель

	1
2
3
	09.02 – 24.02
	08:00 – 11:48
	проф. Коровин А.Я.
доц. Зорик В.В.
асс. Пашенцев С.Н.


   Заведующий кафедрой факультетской и 
   госпитальной хирургии д.м.н., профессор

             К.И. Попандопуло
